
Protokół 7/2019

ze spotkania Prezydenta Miasta  Kędzierzyn-Koźle z mieszkańcami osiedla Piastów w dniu 05.02.2019 r.

w Klubie Osiedlowym „Kajtek”  przy ul.  Królowej Jadwigi 10.

W  spotkaniu, które rozpoczęło się o godz. 17:00 uczestniczyli:

1) Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Sabina Nowosielska;
2)  Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Artur Maruszczak;
3)  Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Wojciech Jagiełło;
4) Radni Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle – Katarzyna Kukolka-Bogocz i Dominik Szustakiewicz;
5) Radni Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle – Małgorzata Lipczyńska i Adam Oczoś;
6) Komendant Straży Miejskiej – Aleksy Ptaszyński;
7) Przedstawiciele Policji – dzielnicowi: sierżant sztabowy Radosław Mierzejewski i sierżant Tomasz
Kasprzak.

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska omówiła zagadnienia dotyczące: Budżetu Obywatelskiego w 2019
r., stanu jakości powietrza w mieście Kędzierzyn-Koźle oraz najistotniejszych inwestycji i remontów na
terenie miasta, w tym osiedla Piastów. Udzieliła odpowiedzi na zadane przez mieszkańców pytania
dotyczące funkcjonowania miasta i osiedla Piastów.

I. BUDŻET OBYWATELSKI MIASTA KĘDZIERZYN-KOŹLE W 2019 ROKU.

Prezydent Miasta wskazała, iż w bieżącym roku mieszkańcy osiedla Piastów, do dnia 31 stycznia 2019
roku zgłosili 4 zadania. Kwota na ten rok dla osiedla wynosi 149 830 zł. Do 15 lutego 2019 roku będzie
prowadzona weryfikacja zgłoszonych zadań pod względem formalnym. Dopuszczone do głosowania
zadania będą przez mieszkańców głosowane w dniu 1 marca w siedzibie Rady Osiedla w godzinach od
16:00 do 20:00 lub elektronicznie od 8 do 31 marca 2019 roku korzystając z strony
www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl. Prezydent Miasta zaapelowała, aby docierać  do
mieszkańców i przekonywać ich do głosowania. Osiedle Piastów było pionierem przy zgłaszaniu, wyborze
i budowie tężni. To samo zadanie zostało w tym roku zgłoszone do Budżetu Obywatelskiego przez  dwa
osiedla.

Prezydent Miasta przypomniała, iż zgodnie z Regulaminem można gromadzić przydzielane środki.
Niewykorzystana w danym roku kwota z Budżetu Obywatelskiego zasili pulę środków na kolejny rok.
Gromadzone każdego roku pieniądze pozwolą zgłosić do realizacji większe, wieloletnie zadanie.

II. STAN  POWIETRZA W MIEŚCIE KĘDZIERZYN-KOŹLE.

1. Prezydent Miasta poinformowała, iż nie wszyscy mieszkańcy są podłączeni do sieci ciepłowniczej. Są
jednak osiedla w których istnieje możliwość podłączenia się do sieci gazowej, dlatego też Gmina
Kędzierzyn-Koźle wraz z PGNiG podjęła wspólne działania na rzecz promowania ogrzewania gazowego.
W ramach porozumienia, PGNiG bezpłatnie przygotuje projekt podłączenia do sieci  dla każdego odbiorcy
indywidualnie. Pomoże napisać odpowiedni wniosek o przyłączenie
2. Prezydent Miasta przypomniała, iż  Gmina od paru lat zabezpiecza środki na dofinansowanie
dokonywanej przez mieszkańców wymiany ogrzewania na ekologiczne. W zeszłym roku była to kwota w
wysokości 900 tysięcy złotych. Brak jest konkretnych rozporządzeń do rządowego programu i idących za
nim środków finansowych wspomagających samorządy w walce ze smogiem, a 50% zanieczyszczenia
pochodzi z palenisk domowych. Gmina w styczniu 2018 roku umieściła na terenie miasta 26 pyłomierzy w
celu badania zanieczyszczenia powietrza. Wielkość zanieczyszczenia w danym osiedlu można codziennie
kontrolować sprawdzając platformę internetową powietrze.kedzierzynkozle.pl.

http://www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl/


3. Gmina prowadzi akcje uświadamiające jak zły wpływ na środowisko ma palenie w piecach domowych
śmieciami  czy węglem złej jakości.

III. INWESTYCJE I REMONTY NA TERENIE MIASTA, W TYM OSIEDLA PIASTÓW.

Prezydent Miasta poinformowała, iż :

1) zakończono remont głównego ciągu drogowego Al. Jana Pawła II;
2) na przełomie kwietnia – maja 2019 roku zakończy się remont Targowisko przy ul. Damrota;
3) w II kwartale tego roku  ma być oddane hospicjum, zlokalizowane w Kłodnicy  przy ul.
Szymanowskiego na które mieszkańcy czekają prawie 12 lat; Prezydent kierując pismo do NFZ w Opolu
poprosiła o zabezpieczenie środków na prowadzenie hospicjum; będzie je prowadziła Caritas;
4) kontynuowane są prace przy budowie  kompleksu basenów „Wodne OKKO”, w czerwcu tego roku
planuje się oddać basen otwarty, natomiast  w III i IV kwartale tego roku pozostałe części obiektu;
5) będzie kontynuowany remont ul. Korfantego – znikną stare płyty, powstanie parking.

IV. ODPOWIEDZI NA ZADANE PRZEZ MIESZKAŃCÓW PYTANIA DOTYCZĄCE
FUNKCJONOWANIA MIASTA I OSIEDLA  PIASTÓW.

Mieszkańcy osiedla zadali pytania na które Prezydent Miasta udzieliła następujących odpowiedzi:

1. Po obu stronach ul. Przyjaźni trwa budowa kanalizacji. Są spore utrudnienia. Brak synchronizacji
ruchu. Czy przy innych inwestycjach sytuacja się powtórzy?

Prezydent Miasta poinformowała, że z uwagi na zajęcie obu stron drogi nie ma możliwości na puszczenie
ruchu samochodowego nawet wahadłowo. Na własną odpowiedzialność można przejechać remontowaną
ulicą po godz. 15:30 do 7:30. Dla samochodów osobowych na czas remontu utwardzono drogę do
Blachowni wzdłuż działek. Utrudnienia mogą potrwać jeszcze około 4 m-cy. Nie przewiduje się w dalszej
perspektywie innych utrudnień drogowych. Planowany remont mostu na ul. Wyspiańskiego może być
przesunięty na rok 2020.

2. Prośba o wykonanie ok. 50 m chodnika od ul. Królowej Jadwigi wzdłuż ul. Przyjaźni w kierunku
Blachowni. Brak tam również oświetlenia.

Zastępca Prezydent Miasta Artur Maruszczak poinformował, iż chodnik tylko po prawej stronie wykona
GDDiA, oświetlenie zrealizuje TAURON. Przygotowuje się dokumentację.

3. Czy wiadomo kiedy będzie zakończenie budowy obwodnicy? Czy planuje się budowę tunelu dla pieszych
pod wiaduktem? Co miasto robi, aby zatrzymać młodzież?

Prezydent Miasta odpowiedziała, iż Gmina zbuduje łącznik do obwodnicy budowanej przez GDDiA.
Trwają prace wyboru firmy na wykonanie koncepcji do wykonania przecisku-tunelu w wale pod torami
kolejowymi między Śródmieściem a Pogorzelcem. Gmina przygotowała 50 miejsc dla dzieci w żłobku
przy ul. Piotra Skargi.

4. Czy mógłby powstać w Gminie ośrodek DPS?

Prezydent Miasta poinformowała, iż ustawowo jest to zadanie powiatu.

5. Prośba o interwencję w TAURON-ie ponieważ ul. Władysława Łokietka jest bez oświetlenia. Nie ma
opraw na słupach. Przy ul. Bolesława Śmiałego latarnie stoją  prawie w  środku jezdni.



Prezydent Miasta odpowiedziała, iż temat będzie rozpoznany. Informację przekaże Radzie Osiedla i na
wskazany jej przez wnioskującego adres kontaktowy. Zastępca Prezydenta Artur Maruszczak
dopowiedział, iż w tym roku będzie prowadzona wymiana lamp na oświetlenie typu LED i uzupełnione
zostaną braki.

6. Czy Gmina ma środki na dofinansowanie badań dla seniorów?

Prezydent Miasta odpowiedziała, iż Gmina zabezpiecza na badania duże środki bo w wysokości 790
tysięcy złotych. Wspomaga Uniwersytet III Wieku i finansuje pięć działających w mieście Domów
Dziennego Pobytu.

7. Czy planuje się remont ul. Gajdzika?

Prezydent Miasta odpowiedziała, iż po zakończeniu remontu ul. Korfantego kolejna będzie ul. Gajdzika.

8. Dla osób odwiedzających tężnie brakuje miejsc parkingowych. Czy jest szansa na zagospodarowanie
przez Gminę terenów przy placu zabaw po byłych kioskach? Teren już porasta lasek.

Prezydent Miasta odpowiedziała, iż Gmina rozważa tam budowę parkingów. Wskazany teren jest
podzielony i ma kilku właścicieli.

9. Prośba o wykonanie remontu ul. Kośnego. Droga jest w fatalnym stanie, nie ma parkingów i chodnika.
Nie wiadomo czemu mają służyć wbite w ulicę słupki, na ten czas ograniczają mieszkańcom możliwość
parkowania.

Prezydent Miasta poinformowała,  iż słupki postawiono w celach bezpieczeństwa na wniosek Rady
Osiedla. Prezydent Miasta Sabina Nowosielska zaproponowała wszystkim zainteresowanym spotkanie w
terenie przy ul. Kośnego w celu podjęcia wspólnych rozwiązań.

10.Czy planuje się remont ul. Dobrawy?

Prezydent Miasta poinformowała, iż na razie będzie przeprowadzony doraźny remont. Gdy pojawią się
wolne środki będzie zlecony projekt do jej wykonania. Termin nie jest bliżej określony.

11. Czy planuje się wykonanie ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Przyjaźni, aż do  Elektrowni?

Prezydent Miasta odpowiedziała, iż docelowo będzie budowana ścieżka rowerowa.

12. Buduje się tłocznię gazu. Czy robione były analizy hałasu?

Prezydent Miasta przypomniała, iż spotkanie w tym temacie odbyło się już w maju 2018 roku i wszelkie
wątpliwości były wyjaśniane. Nie jest to zadanie Gminy, a instytucji rządowej, która przystąpiła do
wykonania zadania po uzyskaniu niezbędnych zezwoleń i analiz.

13. Czy będzie remontowana i kiedy  ul. Królowej Jadwigi w okolicach hotelu Court.

Prezydent odpowiedziała, że wskazana ulica jest drogą powiatową i nie wiadomo kiedy będzie wykonany
remont.



14. Prośba o doświetlenie przejść dla pieszych przy szkole, koło Lidla i przy poczcie. Należy wyciąć suche
drzewa, przy stacji paliw i jeziorku.

Prezydent Miasta poinformowała, iż w roku 2019 zgłoszono już do wykonania doświetlenie przejść dla
pieszych przy szkole i Lidlu, natomiast sprawdzi teren przy poczcie. Wszystkie zagrażające
bezpieczeństwu drzewa zostały lub będą usunięte bądź przycięte.

15. Benzen nadal jest wyczuwalny. Zapach najbardziej wyczuwalny jest w piątki i soboty. Nic się nie
zmieniło. Mówi się, że prokuratura bierze pieniądze od truciciela.

Prezydent Miasta uspokoiła informując, że benzen jest bezzapachowy, a już od 4 lat nie ma przekroczeń
średniorocznego stężenia benzenu. Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska monitoruje średnioroczne
stężenie i wskazania są poniżej 5mg/m3. Ministerstwo zdrowia uspokaja, iż występujące okresowo piki nie
są groźne dla zdrowia. Jeśli  zgłaszający ma jakieś zastrzeżenia powinien osobiście reagować i zgłaszać
problem do WIOŚ. Ponadto, nie powinien formułować bezpodstawnych oskarżeń.

16. Czy Gmina wróci do sprzedaży terenów pod garaże? Jaki jest pomysł na wykorzystanie terenów od
Kościoła w stronę bloków przy Korfantego. Może budowa bloku przez dewelopera? Czy Gmina myśli o
zmianie warunków przydziału mieszkańcom lokalu mieszkalnego lub socjalnego?

Zastępca Prezydenta Miasta poinformował, że będzie prowadzona sprzedaż miejsc pod garaże wraz z
wykonaniem przez nabywcę drogi dojazdowej. Wcześniej droga dojazdowa była Gminna. Zasady
przydziału lokalu mieszkalnego konkretnej osobie regulują przepisy Uchwały Rady Miasta i ustawy.
Jeszcze w tym roku uruchomiony będzie projekt budowy 300 mieszkań na prywatnym terenie po byłych
koszarach. Kolejne lokale planuje się na terenie pomiędzy Cisową, a Miejscem Kłodnickim. Gmina
poszukuje deweloperów.

17. Czy będzie wykonana kładka rowerowa na moście przy ul. Waryńskiego w kierunku Azotów i z
powrotem do Kędzierzyna?

Prezydent Miasta przypomniała, iż ul. Waryńskiego jest drogą powiatową. Zgodnie z informacjami
prasowymi Starosta Powiatu zadeklarowała, że będzie wykonany remont ulicy od siedziby Policji do mostu
w tym i ścieżka rowerowa nad mostem.

V. INFORMACJE DODATKOWE.

Zaproszony na spotkanie przedstawiciel Policji - dzielnicowy odpowiedział mieszkańcom zgłaszającym
problem oznakowania, że zapozna się z oznakowaniem dróg osiedlowych szczególnie przy ul. Kazimierza
Wielkiego i wtedy będzie podejmował odpowiednie kroki prawne. Jeśli faktycznie właściciele aut parkują
na chodnikach, co utrudnia ruch pieszym, należy wykonać zdjęcie i przesłać je z informacją na nr
alarmowy 112 lub okazać je dzielnicowemu. Można także skorzystać z aplikacji telefonicznej „Krajowa
mapa zagrożeń bezpieczeństwa” lub „Moja Komenda”.

Po przedstawieniu wyżej wymienionej informacji zakończono spotkanie Prezydenta Miasta Kędzierzyn-
Koźle z mieszkańcami osiedla Piastów. .

Protokołowała Dorota Tomala


